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صنعت،معدن و تجارت

ضرورت اصلاح ضوابط كارت هاي بازرگاني
داشتن کارت بازرگاني ضمن امکان 
ايجاد سوءاستفاده و هزينه هايي مالي 
براي فعالان اقتصادي، بوروکراسي 
اداري نيز ايجاد مي کند اما به گفته 
برخي کارشناسان وجود اين کارت 
براي اقتصاد ايران ضروري اس��ت. 
حبي��ب الله محم��ودان، عضو اتاق 

بازرگاني در گفتگو با باش��گاه خبرنگاران جوان؛ با اش��اره به ضرورت 
اص��اح ضوابط کارت بازرگاني اظهار داش��ت: بوروکراس��ي اداري 
در ايران بس��يار س��نگين اس��ت به طوري که انجام ساده ترين کارها 
غيرممکن بوده بنايراين بايد به صورت انقابي کنار گذاشته شود. وي 
با اشاره به اينکه کارت بازرگاني در هيچ جاي دنيا مورد استفاده قرار 
نمي گيرد، گفت: بازرگانان خود تشخيص مي دهند که چه کالايي وارد 
کنند؛ صرفا کارت بازرگاني نه تنها مشکلي را برطرف نمي سازد بلکه 
بوروکراس��ي اداري ايجاد مي کند که تنها عده اي از افراد با صادرات 

کالا امتيازات ويژه دريافت مي نمايند.

 
آغاز ثبت نام در رقابت انتخاب
 صادركنندگان نمونه سال 95

س��ازمان توس��عه تجارت در فراخواني از صادرکنندگان دعوت کرد 
تا در فرآيند انتخاب صادرکنندگان نمونه که امس��ال بيس��تمين دوره 
آن برگزار مي ش��ود، ثبت نام کنند. به گزارش روابط عمومي س��ازمان 
توسعه تجارت اعام کرد: اين سازمان 29 مهرماه هر سال در راستاي 
تحق��ق اه��داف صادرات��ي و ارج نهادن به تاش قابل تقدير فعالان 
عرصه صادرات غيرنفتي کشور، بنگاه هاي نمونه صادراتي را انتخاب 
و معرفي مي کند. بر اين اس��اس صادرکنندگان در صورت تمايل به 
شرکت در اين رقابت ملي مي توانند با مراجعه به سامانه اختصاصي 
انتخاب صادرکنندگان نمونه سازمان توسعه تجارت ايران به آدرس 
اينترنتي http://nemoonesh.tpo.ir شرايط، ضوابط و معيارهاي 
انتخاب صادرکنندگان نمونه سال را مطالعه و به صورت الکترونيك در 
همان سامانه ثبت نام و کد رهگيري دريافت کنند. براساس اطاعيه 
سازمان توسعه تجارت ثبت نام الکترونيکي متقاضيان شرکت در اين 

رويداد مهم اقتصادي تا روز 31 خرداد ماه امکان پذير است.

 
قاچاق، 5۰درصد قطعه سازي ها را تعطيل كرد

دبي��ر انجم��ن صناي��ع همگ��ن 
قطعه س��ازان خ��ودرو با بيان اينکه 
در ش��رايط بح��ران و کاهش تيراژ 
۵۰ درصد واحدهاي توليدي قطعه 
به دليل افزايش قاچاق تعطيل شده، 
گفت: در حال حاضر 1۷۰۰ ميليارد 
تومان از مطالبات قطعه س��ازان از 

شرکت هاي خودروساز پرداخت نشده است. آرش محبي نژاد در گفتگو 
با تسنيم، با اشاره به اينکه در حال حاضر مطالبات معوق قطعه سازان 
کوچك از خودروس��ازان تاحدودي کاهش پيدا کرده، اظهار داش��ت: 
اما قطعه س��ازان بزرگ در دريافت مطالبات خود از خودروس��ازان با 
مش��کات متعددي همراه هس��تند. وي با بيان اينکه مجموع کل 
مطالبات معوق قطعه سازان از خودروسازان ۵ هزار ميليارد تومان بوده، 
اف��زود: از اي��ن مي��زان تقريباً دو هزار و 2۰۰ ميليارد تومان پرداخت و 
ظرف دو هفته گذشته 4۰۰ ميليارد تومان ديگر نيز پرداخت مي شود. 
محبي نژاد گفت: در شرايط بحران و کاهش تيراژ ۵۰ درصد واحدهاي 

توليدي قطعه به دليل افزايش قاچاق تعطيل شده است.

 
رفع موانع سرمايه گذاري

 در بخش معدن و صنايع معدني
مديرعامل ش��رکت جامع تجارت و عضو هيات مديره و رئيس امور 
بين الملل انجمن س��نگ آهن ايران بر برندس��ازي توليدات معدني در 
ايران تاکيد کرد و گفت: در زمينه برندسازي بايد برنامه اي تدوين شود 
چراکه برندسازي توليدات معدني سبب افزايش اعتبار شرکت ها و در 
نهايت افزايش اعتبار کشورمان نزد سرمايه گذاران خارجي مي شود. به 
گزارش شاتا کيوان جعفري طهراني بر اهميت جذب سرمايه گذاري 
خارجي تاکيد کرد و افزود: در اختيار قرار دادن اطاعات درس��ت و 
ش��فاف به س��رمايه گذاران خارجي از اهميت زيادي برخوردار اس��ت 
چراکه اين امر در جلب اعتماد آنها بس��يار موثر اس��ت. وي بر معرفي 
فرصت هاي س��رمايه گذاري و  چالش هايي که س��رمايه گذارن با آن 
مواجه مي شَ��وند تاکيد کرد و گفت: رعايت اين موضوعات س��بب 
مي شود تا سرمايه گذاران خارجي با اطاعات کافي از وجود مشکات 
و داشتن راه حل براي آن در کشور سرمايه گذاري کنند. طهراني گفت: 
سرمايه گذاري در بخش معدن به دليل هزينه بالا، بازگشت طولاني 
سرمايه و ريسك بالا به ويژه در مرحله اکتشاف، از سرمايه گذاري هاي 

پرريسك محسوب مي شود.

 
صنعت خودرو نيازي به افزايش 1.5 درصدي 

قيمت ندارد
مشاور انجمن خودروسازان گفت: مشکات مالي خودروسازان آنقدر 
بالاست که افزايش 1.۵ درصدي قيمت از سوي شوراي رقابت هيچ 
کمک��ي ب��ه آنها نمي کند. داود ميرخاني رش��تي به اقتصادنيوز گفت: 
ش��وراي رقابت پس از دو س��ال راي به افزايش 1.۵ درصدي انواع 
خودرو در کشور داده که خودروسازان نيز آن را اعمال نکرده اند چرا 
که اين رقم مش��کلي از آنها حل نمي کند. او افزود: ش��وراي رقابت از 
بدو تاسيس تاکنون به خاطر سرکوب قيمت خودرو، زياني 6 هزار و 
۵۰۰ ميليارد توماني به خودروسازان وارد کرده و آنها هنوز آثار منفي 
اين زيان را در صورت هاي مالي خود مشاهده مي کنند به طوري که 
مجبور شده اند براي فرار از ورشکستگي افزايش سرمايه دهند. مشاور 
انجمن خودروس��ازان گفت: ثابت نگه داش��تن قيمت خودرو از سوي 
خودروس��ازان، اقدامي هوشمندانه اس��ت چرا که آنها نمي خواهند با 
اي��ن 1.۵ درص��د افزاي��ش، خود را نزد مش��تريان بدنام کنند از اين رو 
تصميم گرفته اند تا فعا افزايش قيمتي نداش��ته باش��ند و در حاش��يه 

بازار حرکت کنند.

 
ميزان مراودات تجاري ايران و تركيه

 1۰ ميليارد دلار است
نايب رئيس اتاق بازرگاني ازمير ميزان مراودات تجاري ايران و ترکيه 
را نزديك به 1۰ ميليارد دلار عنوان کرد و گفت: جمعيت 16۰ ميليون 
نفري ايران و ترکيه يك بازار ۵۰۰ ميليارد دلاري را رقم مي زند که دو 
کشور بايد براي تجارت از آن استفاده کنند. به گزارش ايسنا جونيت 
گوليت از روابط دوستانه چند ساله ايران و ترکيه ياد کرد و گفت: در 
س��ال هايي که ايران درگير تحريم ها بود، ترکيه در کنار اين کش��ور 
قرار داشت. وي افزود: ايران مي تواند دروازه اي براي ورود ترکيه به 
بازار آسيا باشد و ترکيه نيز دروازه اروپا را براي ايران بازگشايي کند. 
گوليت گفت: خصوصا در شرايطي که تحريم ها عليه ايران برداشته 
شده و پاي بانك هاي ايراني به دنيا باز شده، ايران و ترکيه مي توانند 

روابط خود را آسان تر از گذشته ادامه دهند.

پيشخوان

گ�روه صنع�ت، معدن و تج�ارت: چند روزي 
مي شود که محمدجواد ظريف، وزير امور خارجه 
ب��ه هم��راه 6۰ نفر از فع��الان بخش خصوصي 
اقتصاد ايران راهي س��فرهاي اروپايي ش��ده اند. 
س��فرهايي که از لهس��تان آغاز شد و روز گذشته 
در فنان��د ادام��ه پيدا ک��رد. در روزي که بخش 
خصوص��ي اقتصاد ايران در لهس��تان مش��غول 
امضاي چند سند همکاري و تفاهم نامه اقتصادي 
بودن��د، وزير صنعت، مع��دن و تجارت با هياتي 
از معاون��ان اي��ن وزارتخانه راهي برلين ش��د تا 
قدم ديگري براي احياي روابط اقتصادي ميان 
ايران و اروپا در فضاي ايجاد شده در پسابرجام 
بردارد. سفر يك روزه محمدرضا نعمت زاده، وزير 
صنع��ت، مع��دن و تجارت و هيات همراهش به 
آلمان با آغاز به کار مرکز همکاري هاي اقتصادي 
ايران و اروپا به پايان رسيد. مرکز همکاري هاي 
اقتص��ادي اي��ران و اروپا متش��کل از يك هزار 
متر مربع در يکي از طبقات در داخل س��اختمان 
اتحادي��ه بازرگان��ي  خاورميانه و خاورنزديك در 

شهر برلين آلمان واقع شده است.  
محمدرض��ا نعمت زاده در مراس��م افتتاحيه اين 
مرکز گفت: اين مرکز مي تواند شروع خوبي براي 
احياي همکاري جديد با آلمان باش��د، چراکه ما 
در گذش��ته رابطه بازرگاني بسيار خوبي با آلمان 
داش��تيم و حجم مبادلات تجاري دو کش��ور در 
قبل از تحريم هاي  بين هفت تا هش��ت ميليارد 
يورو بود. به گزارش خبرگزاري ها، وزير صنعت، 
معدن و تجارت افزود: با توافق هسته اي که يك 
تواف��ق برد- ب��رد بود، ما مي توانيم دور جديدي 
از همکاري بين ايران و کشورهاي غربي  بويژه 
آلمان را احيا کنيم. وي تصريح کرد: اميدوارم که 
اين مرکز همکاري اقتصادي بتواند شرکت هاي 
دو ط��رف را ب��ه ه��م نزديك کن��د، البته اکنون 
با هيچ نوع  محدوديت سياس��ي مواجه نيس��تيم 
و ش��رکت هاي اروپاي��ي و برخ��ي از بانك هاي 
اروپاي��ي که خويش��تنداري کرده بودند، متوجه 
شدند که هيچ  مشکلي وجود ندارد و ما مي توانيم 

به راحتي با هم همکاري کنيم. نعمت زاده افزود: 
تقريباً هر هفته بين دو تا س��ه هيات بازرگاني از 
کل جهان به ايران س��فر مي کنند. ما مي توانيم 
ب��ا همديگ��ر در حوزه هاي مختلف مانند صنايع 
 ماشين س��ازي، روابط بانکي و ديگر حيطه هاي 
اقتصادي همکاري داش��ته باشيم. اکنون وقت 
براي يك همکاري جديد فرا رس��يده که در آن 
 ما همديگر را به عنوان يك ش��ريك راهبردي 
درازمدت قبول داش��ته باش��يم. ايران مي تواند 
مرک��زي براي همکاري تجاري اروپا در  منطقه 

باشد.  
همچنين در اين مراسم مهدي کرباسيان، معاون 
وزي��ر صنعت، معدن و تجارت گفت: افتتاح اين 
مرکز يك شروع خيلي خوبي است و ايده ايجاد 

 اي��ن مرک��ز هم توس��ط وزير صنع��ت، معدن و 
تجارت ارايه ش��ده اس��ت. ما آماده هس��تيم که 
دفاتر شرکت هاي بزرگ ايراني را براي فعاليت 
 در اي��ن مرک��ز افتتاح کنيم. در همين رابطه علي 
ماجدي، سفير جمهوري اسامي ايران در آلمان 
ني��ز گف��ت: افتتاح اين مرکز ج��و خوبي را براي 
تعميق رابطه  اروپا و ايران به ويژه آلمان به وجود 
آورده و يك حرکت معناداري است. ايران و آلمان 
هميشه همکاري تنگاتنگي با هم داشته اند. و اين 
کش��ور همواره ش��ريك اول يا دوم تهران بوده و 
پيش بيني  مي شود که در سه تا چهار سال آينده 
آلمان دوباره به شريك اول يا دوم ايران تبديل 
خواهد شد. ماجدي با تاکيد بر اينکه فرصت هاي 
خوبي براي همکاري هاي اقتصادي دو کش��ور 

وجود دارد، گفت: ما در حال حاضر شاهد  فصل 
جديدي از همکار و روابط بين ايران و کشورهاي 

غربي، اروپا و بويژه آلمان هستيم.  
قطعي ش�دن حضور خودروس�ازان آلماني  ���

در ايران
از طرف ديگر محمدرضا نعمت زاده، وزير صنعت، 
معدن و تجارت دوشنبه بعد از ظهر در جريان سفر 
يك روزه خود به آلمان پس از ديدار خود با زيگمار 
گابريل، وزير اقتصاد و قائم مقام صدراعظم آلمان 
گفت: برخي موانع بسيار پيش پا افتاده بر سر راه 
همکاري هاي دو کش��ور وجود دارند که حاصل 
چندين سال توقف روابط مي باشند  و اين ها بايد 
يك به يك حل و فصل شوند. وي در ادامه گفت: 
برخي از ش��رکت هاي خصوصي س��ازي شده به 

بانك هاي آلماني بدهکار هس��تند که آنها بايد 
هرچه سريع تر بدهي هاي  خود را پرداخت کنند. 
دولت خوش��بختانه کل تعهداتش را انجام داده 
و توافق��ات انج��ام ش��ده اند. وزير صنعت اضافه 
کرد: در رابطه با وام ها هم آمادگي وجود دارد. با 
يکي از بانك هاي دولتي هم ماقات داش��تيم. 
اميدواريم که با تاش  طرفين مسئله بيمه هاي 
صادرات��ي را ه��م حل کني��م. در اين رابطه قرار 
شد که در روزهاي آينده مسئول وزارت اقتصاد 
آلمان ضمن س��فر  به تهران مس��ايل باقي مانده 
را ب��ا مقام��ات بانك مرک��زي و وزارت اقتصاد و 

دارايي حل و فصل کند.  
نعم��ت زاده همچنين در رابطه با قطعي ش��دن 
حض��ور خودروس��ازان آلمان��ي در ايران گفت: 
در خودروهاي س��نگين، اتوبوس و کاميون ما 
همکاري  درازمدت داش��تيم و اين همکاري ها 
دوباره از س��ر گرفته ش��ده اند. ما در حال تعميق 
همکاري هايم��ان به ص��ورت س��رمايه گذاري 
 مش��ترک هس��تيم. مذاک��رات به خوبي پيش 
مي رون��د و در يک��ي دو م��اه آينده در اين زمينه 
ش��اهد انعق��اد قرارداده��اي س��رمايه گذاري 
 مش��ترک خواهيم بود.  وي در مورد خودروهاي 
سواري گفت: در گذشته دو طرف در اين زمينه 
همکاري صنعتي نداشته اند بنابراين مذاکرات  را 
پس از برجام در اين باره شروع کرديم. طرفين 
عاقه مند هستند ولي بايد شرايط بررسي شوند 
تا ان ش��اءالله به نفع هر دو کش��ور باش��د. او در 
ادامه گفت: ما در اين زمينه با س��اير کش��ورها 
ه��م در حال مذاکره هس��تيم. مذاکرات خود را 
ب��ا فرانس��وي ها نهايي کرديم و ب��ا  ايتاليايي ها 
هم مذاکراتي براي س��رمايه گذاري مشترک در 
جريان هس��ت. با کش��ورهاي ديگر از جمله با 
آلمان هم مذاکره مي کنيم و فردا نيز  قرار شده تا 
بازديدي از صنايع خودروسازي داشته باشيم. در 
حال حاضر هر دو طرف در حال مطالعه هستيم 
و اميدوار هستيم که  اين همکاري نيز ان شاءالله 

به سرانجام برسد. 

گزارش »تجارت« از آغاز به کار مرکز همکاری های تهران-برلین

خیز ايران براي احیاي روابط اقتصادي با اروپا

اهمیت جذب سرمايه گذار براي حفظ تولید ضرورت کارت بازرگاني در اقتصاد ايران تعرفه واردات فولاد افزايش پیدا کند 
دبي��ر انجمن توليدکنن��دگان فولاد 
کش��ور گفت: در حالي که در کش��ور 
به مقدار کافي فولاد توليد مي ش��ود 
دليلي ندارد که تعرفه کاهش پيدا کند 
بلکه براي حمايت از توليد داخل بايد 

تعرفه افزايش يابد. رس��ول خليفه س��لطان ادامه داد: اکنون 
کمتر از 1۰ درصد نياز کش��ور به واردات وابس��ته است آن هم 
در بخش هاي خاص مانند ورق که با توجه به پروژه هايي که 
بخش خصوصي و دولتي در دست اجرا دارند به زودي در اين 
بخش ها به خودکفايي خواهيم رسيد. وي افزود: قيمت تمام 
ش��ده فولاد داخلي کاما قابل رقابت اس��ت، اگر اينطور نبود 
شرکت هاي پايين دستي فولاد نمي توانستند اجناس خود را 

صادر کنند، پس واردات فولاد توجيه اقتصادي ندارد.

ي��ك عضو ات��اق بازرگان��ي گفت: 
براس��اس قان��ون مص��وب مجلس 
افرادي که مي خواهند در حوزه روابط 
اقتص��ادي خارج��ي فعاليت داش��ته 
باشند، بايستي کارت بازرگاني داشته 

باشند. يحيي آل اسحاق با اشاره به ضرورت کارت بازرگاني 
گفت: اتاق بازرگاني در راس��تاي س��اماندهي فعالان بايستي 
ضمانتي داش��ته باش��د تا بتواند با شفاف س��ازي بستر را براي 
توسعه اقتصادي فراهم کند. وي با اشاره به مشکات کارت 
بازرگاني بيان کرد: داشتن اين کارت ضمن ايجاد سوءاستفاده 
و هزينه هايي مالي براي فعالان اقتصادي، بوروکراسي اداري 
ايج��اد مي کن��د اما نبايد فرام��وش کرد که وجود کارت هاي 

بازرگاني براي اقتصاد ايران ضروري است. 

يك کارش��ناس اقتصادي معتقد است: 
يکي از مهمترين اجزا اقتصاد مقاومتي 
ارتق��ا س��رمايه گذاري براي حفظ توليد 
ساليانه است. بهنام ملکي اظهار داشت: 
يکي از مولفه هاي ديگر اقتصاد مقاومتي، 

اقتصاد دانش بنيان، توس��عه، جذب و حمايت از س��رمايه گذاري 
است. ملکي اذعان داشت: بايد براي توسعه شرکت هاي دانش 
بنيان سرمايه گذاري اصولي صورت گيرد تا بتوانيم ضمن جذب 
سرمايه شرايط را براي ايجاد يك رقابت سالم بين توليدکننده و 
صادرکننده فراهم شود. ملکي تصريح کرد: اگر بخواهيم اقتصاد 
کش��ور را از تحريم ها مصون نگه داريم راهي جز جذب س��رمايه 
نداريم. براي تحقق اقتصاد مقاومتي بايد اقدام به سرمايه گذاري 

کرده و نقش کارآفرينان مهم و محوري است.

راه اندازي قطب سوم خودروسازي در حد حرف است
مدت ه��ا پي��ش بود که مس��ئولان از راه اندازي قطب س��وم 
خودروس��ازي اي��ران در منطق��ه آزاد و ويژه اقتصادي چابهار 
خبر دادند. با اين حال آخرين خبرها حاکي از اين اس��ت که 
اين مس��أله کماکان در حد حرف بوده و در حال حاضر هيچ 
برنامه تدوين ش��ده اي و عزم راس��خي براي گام برداشتن به 
منظ��ور تحق��ق آن وج��ود ندارد. تيرم��اه 1393 و همزمان با 
رونمايي از نخس��تين بس��ته ضد رکود دولت يازدهم بود که 
حس��ن روحاني، رئيس جمهوري از لزوم ايجاد قطب س��وم 
خودروسازي در کشور صحبت کرد. مدتي بعد از آن نيز اکبر 
ترکان، اعام کرد که دولت تصميم جدي براي ايجاد قطب 
سوم خودروسازي دارد. آنطور که پيش از اين از صحبت هاي 
مس��ئولان برداش��ت مي ش��د اين بود که دولت يازدهم براي 

ايجاد قطب س��وم خودروس��ازي ايران در منطقه آزاد چابهار 
مصمم بوده و تنها منتظر گذشت زمان به منظور قرار گرفتن 
در شرايط پساتحريم هستند. يکي از دلايل راه اندازي قطب 
سوم خودروسازي ايران در منطقه چابهار نيز شکستن انحصار 
شرکت هاي خودروسازي سايپا و ايران خودرو عنوان شده بود 
که نيازمند حمايت مستقيم دولت و نيز ورود بخش خصوصي 

با تعامل خودروسازان خارجي بود.
با اين حال طي روزهاي گذشته محمدحسين ملك زادگان - 
عض��و هي��أت مديره منطقه آزاد و ويژه اقتصادي چابهار - در 
گفتگو با ايس��نا به صراحت اعام کرده که راه اندازي قطب 
سوم خودروسازي ايران در اين منطقه، در زمان کنوني تنها در 
حد حرف هايي بوده که روي کاغذ نگاشته شده و برنامه هاي 

عملياتي لازم براي دستيابي به آن مدنظر قرار نگرفته است. 
ملك زادگان همچنين معتقد است که اين مسأله براي تحقق 
نيازمند عزمي جدي اس��ت و بايد بيش��تر از يك طرح نوش��ته 
شده روي کاغذ، مورد توجه قرار گيرد تا قابليت بهره برداري 
پيدا کند. اين در حالي است که پيش از اين مسئولان اعام 
کرده بودند براي ايجاد قطب س��وم خودروس��ازي ايران در 
چابهار با ش��رکت هاي بين المللي در حال مذاکره هس��تند، اما 
به دليل اينکه کشور در آن زمان در شرايط تحريم قرار داشت 
اين مذاکرات قطع ش��د تا پس از به ثمر رس��يدن تاش هاي 
تيم ديپلماتيك ايران در مذاکرات هس��ته اي به عنوان نقطه 
عطفي در شرايط اقتصادي کشور، در بازه زماني مطلوب تري 
رايزني هاي لازم را با ش��رکت هاي خارجي انجام دهند تا با 

فرصت هايي که در شرايط پساتحريم به وجود مي آيد از همه 
فرصت هاي بين المللي اس��تفاده کرده و از همه پتانس��يل ها و 

امکانات موجود بهره بگيرند.

 ركود فصلي همچنان در بازار 
خودرو حاكم است

تحليلگ��ر ب��ازار خ��ودرو با بي��ان اينکه بازار 
خودروي داخلي از ابتداي سال تاکنون داراي 
ثبات نسبي بوده و قيمت خودرو در اين مدت 
افزاي��ش نيافته گفت: رکود فصلي همچنان 
در ب��ازار خ��ودرو حاکم اس��ت. ب��ه گزارش 
تسنيم، عليرضا پورحسني گفت: اواخر سال 
گذش��ته قيمت محصولات خودروسازان به 
دلي��ل افزايش تقاض��اي خريد، يك تا يك 
و ني��م ميلي��ون تومان افزايش يافت اما اين 
افزايش قيمت طولي نکش��يد در بازه زماني 
فروردين، ارديبهشت و خرداد امسال به دليل 
فقر تقاضا و رکود فصلي بازار پاپس گذاشت 
و به سر خانه اول بازگشت. پورحسني با اشاره 
ب��ه اينک��ه " رکود در ب��ازار خودرو همچنان 
حاکم اس��ت"، گفت: بخش��ي از اين رکود، 
فصلي است و هميشه در ماه هاي فروردين، 
ارديبهش��ت و خرداد بازار کش��ور با کاهش 
تقاضاي خريد خودرو مواجه است. وي افزود: 
با توجه به شرايط فعلي، خودروهاي باکيفيت 
و خودروهاي ليزينگي با اقساط بلندمدت از 
سوي خودروسازان عرضه مي شود متقاضي 
بيشتري در بازار دارد. پورحسني با اشاره به 
اينک��ه ب��ازار خودروهاي وارداتي نيز در اين 
م��دت به دليل رک��ود فصلي پررونق نبوده، 
گف��ت: قيم��ت برخي از خودروهاي وارداتي 
به دليل بس��ته بودن س��امانه ثبت سفارش و 

کمبود عرضه بر مدار افزايشي است.

 سه طرح استراتژي توسعه 
صنعتي عقيم ماند

نايب رئيس اتاق ايران و چين گفت: پس از 
انقاب اسامي سه مرتبه استراتژي توسعه 
صنعتي در وزارت صنعت نوشته شد، اما چون 
بر مبناي کان توسعه اقتصادي نبود، همه 
اين طرح ها عقيم ماند و هيچ کدام اجرا نشد. 
مجيدرض��ا حري��ري در گفتگو با فارس، در 
م��ورد اس��تراتژي صنعتي دول��ت و تأثير آن 
و مش��خص ش��دن س��هم صنايع در توسعه 
اقتصادي کش��ور، اظهار داش��ت: مشکل ما 
نداش��تن اس��تراتژي صنعتي نيس��ت، بلکه 
نداش��تن نس��خه اي براي اقتصاد ملي است 
و اينک��ه س��هم هر بخ��ش از جمله صنعت، 
کشاورزي، حمل و نقل، بانك و ساير خدمات 
در درآم��د ناخال��ص ملي چند درصد اس��ت. 
وي به سابقه تدوين استراتژي صنعتي طي 
سال هاي پس از انقاب اشاره کرد و گفت: 
پس از انقاب سه مرتبه در دوره وزارت آقاي 
جهانگي��ري، در دولت آق��اي احمدي نژاد و 
همچنين در ابتداي دولت يازدهم، استراتژي 
توسعه صنعتي در وزارت صنعت نوشته شد، 
اما چون بر مبناي کان توس��عه اقتصادي 
نبود، اين طرح ها هيچ کدام اجرا نش��د. نايب 
رئيس اتاق ايران و چين، نداشتن استراتژي 
توسعه صنعتي را نقطه ضعفي براي اقتصاد 
کشور دانست و گفت: رفتارهاي ما در حوزه 
اقتصاد کشور، خود به خودي است و هر روز 

اتفاقي مي افتد که پيش بيني  نکرده ايم.

 خودروسازان قيمت واقعي 
خودروها را اعلام كنند

ي��ك نماينده مجلس ده��م، تاش در جهت 
شفاف سازي قيمت را گام مهم خودروسازان در 
شرايط کنوني عنوان کرد و گفت: خودروسازان 
باي��د ب��ا اعام قيمت واقعي خودروها به انتظار 
مصرف کنندگان داخلي در اين زمينه پاسخ دهند 
تا متقاضيان با توجه به کيفيت و قيمت تمام شده 
خودروها قدرت انتخاب بهتري داش��ته باشند. 
عزت الله يوسفيان ما در گفتگو با خبرنگار خبر 
خودرو افزود: امروز عدم پاس��خگويي به افکار 
عمومي باعث مشکاتي در صنعت خودرو شده، 
بنابراين بايد به مطالبات افکار عمومي پاس��خ 
داده ش��ود. وي حمايت از قطعه س��ازان را گام 
بع��دي در صنعت خودروس��ازي کش��ور ذکر 
ک��رد و افزود: مش��کات نقدينگي در صنعت 
قطعه س��ازي روز به روز در حال افزايش اس��ت 
از اين رو بايد هرچه سريع تر مشکل نقدينگي 
و مطالبات در اين صنعت حل ش��ود. به گفته 
وي امروز مصرف کنندگان خودروهاي داخلي 
خواس��تار اعام قيمت تمام شده و ميزان سود 
مش��خص در خودروها توس��ط خودروسازان 
هس��تند. وي با اش��اره به اقدام شوراي رقابت 
در آزادسازي قيمت خودروها خاطرنشان کرد: 
مسلما آزادسازي قيمت خودرو و تعيين قيمت 
در بازار عرضه و تقاضا، حرکت بسياري منطقي 
و درستي در شرايط کنوني است چراکه قيمت 
دس��توري مس��لما راهکار بازار خودرو کش��ور 

نيست.

 استقبال از حضور خارجي ها
 در حوزه ماشين سازي ايران

ي��ك مق��ام مس��ئول در وزارت صنع��ت 
از فراهم س��ازي امکان��ات ب��راي حض��ور 
ش��رکت هاي خارجي صاحب ن��ام در حوزه 
ماشين س��ازي خبرداد و گفت: ش��رکت ها با 
کمك ش��رکاي ايراني خود، توليد صادراتي 
داش��ته باش��ند. به گزارش مهر، اميرحسين 
ش��يرودي ب��ا اش��اره به وج��ود فضاي لازم 
ب��راي مراوده و مبادل��ه طرف هاي ايراني و 
خارج��ي، گفت: صناي��ع داخلي مي توانند از 
فرصت ايجاد شده براي آشنايي با تکنولوژي 
روز دني��ا و مذاک��ره با همتايان خارجي خود 
اس��تفاده کنند. وي اف��زود: ايران به صنعت 
فل��زکاري و ماشين س��ازي نياز زيادي دارد، 
چراکه کشور در سال هاي تشديد تحريم ها 
از پيش��رفت هاي روز دنيا عقب مانده است. 
مديرکل صنايع ماشين س��ازي و تجهيزات 
وزارت صنعت افزود: شرکت هاي ايراني در 
س��ال  هاي اخير ناچار ب��ه برقراري ارتباط با 
مجموعه هاي درجه دو و سه خارجي شده اند؛ 
در حالي که شرکت هاي آلماني در اين زمينه 
پيشرو هستند و حضور آنها در کشور مغتنم 
اس��ت؛ ضمن اينکه ايران عاقه بسياري به 
بازگش��ت شرکت هاي درجه يك اروپايي و 
آلماني به بازار کش��ور دارد. ش��يرودي تاکيد 
کرد: دولت و وزارت صنعت هرگونه حمايت 
م��ورد ني��از را در اين زمينه از ش��رکت هاي 

داخلي به عمل مي آورند.1۰

ريالي از يارانه توليد به صنعت پرداخت نشده است
رئي��س خان��ه صنع��ت، مع��دن و تجارت اي��ران گفت: در 
صورتي که دولت حمايت ويژه اي را از بخش هاي توليدي 
و صنعتي نداش��ته باش��د قطعا ش��اهد رشد منفي در صنعت 

کشور خواهيم بود. 
س��يد عبدالوهاب س��هل آبادي در گفتگو با خبر خودرو با 
اشاره به وعده دولت در اختصاص بخشي از منابع صندوق 
توسعه ملي به واحدهاي توليدي خاطرنشان کرد: در صورت 

پرداخت اين تسهيات مي توان به رشد بخش هاي صنعتي 
و توليدي در کشور اميدوار بود. 

وي با بيان اينکه تاکنون ريالي تسهيات و يارانه در اختيار 
بخش توليد قرار نگرفته، اظهار داش��ت: با توجه به کاهش 
نرخ تورم، انتظار مي رود نرخ سود سپرده و تسهيات بانکي 

نيز کاهش يابد.
 وي گفت: بايد نقش دولت در بخش هاي توليدي و صنعتي 

کم شود و با برداشتن موانع توليد، فضا براي حضور جدي تر 
بخش خصوصي فراهم شود. 

س��هل آبادي تنه��ا راه نج��ات صنع��ت و تولي��د کش��ور را 
س��رمايه گذاري خارج��ي اع��ام کرد و اف��زود: در صورتي 
ک��ه مش��ارکت و همکاري ميان صناي��ع توليدي داخلي با 
شرکت هاي خارجي صورت گيرد مسلما شاهد به روزرساني 

توليد و ورود تکنولوژي جديد به کشور خواهيم بود.


